
7 mars 2024 Styrelseprotokoll 

Protokoll fört vid styrelsemöte I Svenska Föreningen för Alkohol- och Drogforskning den 7 
mars 2024 kl. 12:00-13:00 

1. Mötets öppnande  

Louise A. ersäHer Helena H. som ordförande idag, öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

2. Utseende av sekreterare och justeringsperson för dagens möte  

Irene P. ersäHer Louise A. som sekreterare idag.  
Daniel C. utses som justerings person. 
 
3. Föregående protokoll 

Louise A. går igenom föregående protokoll. 

4. Meddelanden 

Inga meddelanden. 

5. Ekonomi 

Anders H. uppdaterar om ekonomi. 
 
Sparkonto: 168.221,29 SEK (ingen förändring) 
Plusgiro: 465.543,63 SEK 
Händelser sedan föregående möte: 
Intäkter:  
Systembolaget: 150.000,00 
Medlemsavgifter: 1.600,00 SEK 
 
Utgifter: 
Swish-avgift: 16,00 SEK 
Utgifter för underhåll av hemsidan: 5.145,00 SEK 

Närvarande  
1. Louise Adermark 
2. KrisZna Berglund 
3. Daniel Carlryd 
4. Camilla Carpholt 
5. Anders Hammarberg 
6. Wossenseged Jemberie 
7. Erik Nylander 
8. Irene Perini 
9. Mats Ramstedt 
10. Frans Schlyter 
11. Anna Söderpalm Gordh 

 

Förhindrade 
Andrea Capusan  
Emma ClaesdoHer-Knutsson 
Alaild Grönblad 
Helena Hansson 
Nitya Jayaram-Lindström 
Björn Johnson 
 
 
 



 
6. Vetenskapligt möte 2023 

Louise A. beskriver innehållet av det preliminära forskningsmötesprogrammet. Diskussion 
kring programmet följer.  
 
Innehållet  
Allmänt:  

• Camilla C. lyber en fråga angående vad som menas med “samsjuklighet” och 
“psykiskt ohälsa”. Louise A. förklarar aH från början inkluderades alla problemaZk 
som är kopplat Zll beroende (båda fysiskt och psysiskt), men senare valdes det aH 
fokusera på psykiskt ohälsa på en bredare nivå.  
 

Morgonssession 14/11:  
• Öppningstalare – Markus Heilig ska kontaktas av Joar Guterstam 
• Tema: ungdomar och nya substranser. Fyra talare, två bekräbade:  

o Louise Adermark (bekrä6at), 
o Erik Lindeman/Kaj Knutsen (poten8ell),  
o Ulf Sammel (bekrä6at, kontaktades av Anna Gordth) 
o Ida MälarsZg (ska kontaktas) 

Ebermiddagsession 14/11:  
• Tema: LångZdseffekter av beroendeframkallande ämnen på hjärnan. Tre talare, en 

bekräbat:  
o Frida Dangardt (bekrä6at) 
o Två prekliniska forkare ska bjudas in - ideas welcome! 

• Prisutdelning 
• Fika + poster: alla välkomna aH presentera sina poster  
• Årets avhandlingar:  

o Irene P. föreslår Hanna Kalrsson (klinisk), Kanat Chanthongdee (preklinisk) 
o Anna G. föreslår Michel Mide  
o Anders H. föreslår SZna Hammarberg och Karins Hyland 
o Mats R. föreslår Lars Sjödin och Felicia Åsner  
o Frans S. föreslår Mia Eriksson 
o Erik N. föreslår Sissela Nutley – ämne: digitala medier vid KI. Anna G. 

framhåller aH kanske sociala medier är lite får breda ämnen, då det inte är 
direkt kopplat Zll beroende eller psykisk ohälsa. KrisZna B. anser aH en 
presentaZon om ”beroende av sociala medier” skulle passar även om det inte 
är en formell diagnos. Det diskuteras om sociala medier kanske skulle passa 
bäHre Zll eH annat möte med fokus på beteendeproblemaZk.  

Oklart om innehållet av avhandlingar måste vara kopplat Zll årets tema. Vi 
fortsäHer diskussionen. 

 
Morgonssession 15/11: 

• Tema: BeroendeproblemaZk och neuropsykiatrisk funkZonsnedsäHning. Fyra talare, 
en bekräbat:  

o ADHD - Lotta Borg Skoglund (bekräftat?) 
o AuZsm – ideas welcome! 



o Spel - Anna G. (bekrä6at) 
o Cannabis – (en talare från UK ska bjudas in) 

• Tema: Behandling och sociala stödinsatser vid samsjuklighet. En talare följt av en 
paneldebaH: 

o Ursprungliga planen var att Joar Guterstam ev. tillsammans med Sara 
Wallhed Finn, skulle presentera SBU-rapporten följt av en paneldebatt kring 
rapporten. Anders H. påpekar att endast resultaten av läkemedelsstudier från 
SBU-rapporten kommer att vara klara vid mötet (andra delar av rapporten 
förväntas vara färdiga i januari 2025). Kristina B. föreslår att psykosociala 
insatser från andra rapporter kan diskuteras tillsammans med SBU-
rapporten. Louise A. håller med och föreslår att SBU-rapporten presenteras 
först, följt av diskussion kring psykosociala insatser från andra rapporter, och 
sedan en mer övergripande diskussion. 

 
Hotellet 

Av alla hotell som undersöktes hade två alternaZv plats för 100 personer den 14-15/11: 
Jacy’s och Scandic Crown. Vi har 400 000 kr på kontot, och beroendemedicin kan täcka minst 
100 000 kr. Båda offeroörslagen inkluderar boende för talare och SAD och beroendemedicins 
styrelser samt mat för alla deltagare. Resor och traktamenten för talarna ingår inte i offerten.  

Anna G. fick en offert från Jacy’z (370 000 SEK inklusive moms), beläget 15 minuters 
promenad från staZonen, med stort och "flashigt" utseende. Louise A. fick en offert från 
Scandic Crown (325 000 SEK inklusive moms), som är mer tradiZonellt men ändå fräscht. 
Fördelarna inkluderar eH mindre hotell med en bäHre lokal med scen för talare och dess 
närhet Zll staZonerna. Dessutom erbjuder det billigare rum).   

De flesta är överens om aH eH billigare alternaZv närmare staZonen skulle vara mest 
lämpligt och garantera aH fler personer kan delta. "Flashighet" anses inte vara så vikZgt. 
Mats R., KrisZna B. och Anders H. argumenterar för aH eH billigare alternaZv skulle vara 
mest passande. Anders H. betonar vikten av aH minska kostnaderna och aH ha en långsikZg 
ekonomisk strategi för SAD. KrisZna B. undersöker om det finns fler alternaZv Zllgängliga. 

7. Nya medlemmar 

Karina Stein välkomnades Zll föreningen.  

8. Hemsidan 

Frans S. frågar om mer information om forskarmötet ska publiceras. Louise A. svarar att 
datum och plats kommer att meddelas, och att forskarmötet planeras av SAD i samband 
med beroendemedicin. 

Frans S. lyfter fram att en kontaktaddress bör publiceras, och Anders H. föreslår att en 
mejlkontakt kan läggas till på hemsidan, liknande hur medlemmar kan kontaktas nu genom 
att klicka på mejlsymbolen bredvid deras foton. 

 9. Aktuella events/projekt/studier att förmedla till medlemmarna i månadsbrev 



Louise A. påminner om ISBRA konferens i Australien.  

10. Övriga ärenden 

Frans S. ska kontaktas av Louise A. och Helena H. ang. frågor om forfrågningar kring 
remissvar som verkar inte kommer fram.  
 
Daniel C. och Frans S. ska träffas med Helena H. angående hur man webbplatsen kan 
förbättras, vad den ska användas till, hur den ska se ut, osv. Olika alternativ måste 
diskuteras offline med Helena H. och styrelsen. 
 
11.Avslutande av mötet 

Nästa mötet bestämdes för den 11:e April.               

        

 
 
 
 

Louise Adermark 
Ordförande 
 
 

 
 
 
Irene Perini 
Sekreterare 
 
 
 

 
 
Daniel Carlryd 
Justeringsperson 
 


